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Évértékelő a város szemszögéből

Fotó: Laki László

2018-ban sok EU támogatásból és saját 
erőből létrejövő beruházást sikerült meg-
valósítani, a több éves előkészítő munkát 
igénylő projektek révbe értek, tájékozta-
tott Tóth Balázs, Vasvár polgármestere év-
értékelő beszédében, amelyben a 2019-es 
évet érintő tervekről is beszélt.

– Vasvár szempontjából milyen év volt a 
2018-as?

– Eredményes, fejlesztésekben nagyon 
gazdag évet zártunk. Sok pályázati forrásból 
és saját erőből létrejövő beruházást sikerült 
megvalósítani. A több éves előkészítő munka 
tulajdonképpen 2018-ben ért be. Befejeztük 
a bölcsődét, négy utcában a csapadékvíz 
elvezetést, a piac kialakítását, a zöld város 
program keretében a kilátó felújítását, ahol 
egy játszótér, egy edzőpark, egy rendezvény-
tér is megvalósult. Sok mindenben gyarapo-
dott a város. Kormányzati döntés alapján a 
belügyminisztérium 210 millió forintot kü-
lönített el Vasvárnak utak, járdák rendbeté-
telére: A városban 21 helyszínen történt út- 
vagy járda építés, javítás, felújítás. Ennek a 
forrásnak köszönhetően valósulhatott meg a 
temetői templom külső felújítása is. Az esti 
megvilágításban messziről fénylő templom 
nemcsak Vasvár büszkesége, de az egész 
Hegyhát jelképe is lehet. Jelentős beruházás 
volt a 74-es főút burkolatának korszerűsíté-
se, amely ugyan nem önkormányzati beruhá-
zás volt, de örülünk a felújításnak. Saját erő-
ből bővítettük a kamerarendszert, most már 
minden bejövő utat tudunk fi gyelni. Szintén 
saját erőből aszfaltoztattuk le az Újlaki utcát 
és cseréltettük le a tetőt családsegítő (a régi 
bölcsőde) épületén, bővítettük a karácsonyi 
díszvilágítást.

Tavalyelőtt készült el, de 2018-ban avat-
tuk fel az első világháborús hősi emlékművet 
a temetőben. Nem a felújítás összege miatt, 
hanem a város múltjának ismerete, a közös-
ségi összetartozás fontossága miatt volt már 
nagyon időszerű a felújítás. A korábban ol-
vashatatlan nevek újra megismerhetők, kik 
azok, akik életüket áldozták a hazáért.

– Testületi üléseken is gyakran elhang-
zott: a beruházások megvalósításánál a költ-
ségek folyamatosan emelkedtek. A váratlan 
kiadásokat hogyan, honnan fi nanszírozták?

– Az utóbbi 1–2 évben megfordult a vi-
lág, nem a kivitelezők keresték a munkát, 
hanem az építtetők a kivitelező cégeket. 
Ennek következtében a kivitelezői árak el-

szabadultak, minden projektünk 20-40 szá-
zalékkal többe került a tervezettnél. Ez nem 
kis teher volt a város számára. Egy példa: 
bölcsődére 80 millió forintos pályázatot 
nyertünk és a végösszeg 120 millió forint 
lett. Szerencsére a város gazdálkodása sta-
bil, mindig óvatosan becsüljük az éves be-
vételünket, a kiadásokra fi gyelünk, nem 
költünk feleslegesen, így a város takarékos 
költségvetéséből rendelkezésre állt annyi 
forrás, ami fedezte a váratlan költségeket. 
Ezért tudtuk gördülékenyen megvalósítani 
azokat a beruházásokat is, amiket más tele-
pülések nem tudtak. Volt olyan város, ahol 
visszaadták a nyertes bölcsőde pályázatukat 
a megnövekedett költségek miatt. Ezért is 

fontos, hogy a város takarékosan működjön 
és Vasváron legyenek jó adófi zető vállalko-
zások. Sokáig azért dolgoztunk, hogy legyen 
elég munkahely, most pedig már ott tartunk, 
hogy munkaerőhiánnyal küzdenek a cégek. 
Ma, aki akar, tud dolgozni és látható, hogy 
az ország másik feléből is sokan települné-
nek át ide Vasvárra vagy Nyugat-Dunántúl-
ra. Éppen emiatt hiába van sok önkormány-
zati lakásunk, ennek a többszörösére lenne 
igény. Van, hogy 10-15 jelentkező vár egy 
meghirdetett lakásra. Bölcsen kell dönteni. 
A helyi, fi atal vasvári párokat is előnyös 
helyzetbe kell hoznunk és a cégek érdekeit 
is fi gyelembe kell vennünk.

A fejlesztések mellett beszélnünk kell a 
város kulturális helyzetéről is. 2018 egyik 
legkiemelkedőbb eseménye volt, hogy Tö-
rök Richárd gyűjteménye bemutatkozhatott 
Budapesten a Műcsarnokban. Ritkán adatik 
meg egy kisváros polgármesterének, hogy 
az ország egyik legjelentősebb kulturális 
intézményében köszöntse a megjelenteket. 
Más fajta jellegű büszkeség, hogy a vasvári 
Sipos Gábor a Vas Megyei Príma Díj ifjúsági 
kategóriáját elnyerte 2018-ban. Ő is példa le-
het a hasonlóan tehetséges fi atalok számára, 
hogy kisvárosból elindulva nemzetközileg 
jegyzett sikereket lehet elérni elszántsággal, 
akarattal, kitartással.

– A közmunka program egy része 2019-
ben megszűnik. Milyen hatásai lesznek ennek 
a változásnak?

Továbbra is lesz közmunka, csak egy ré-
sze, az úgynevezett „Start program” szűnik 
meg. A városnak azért előnyös a közmun-
kaprogram, mert állami fi nanszírozással 
oldjuk meg a városüzemeltetés nagy részét. 
A gazdasági helyzet változása, a nyugat-du-
nántúli munkaerőhiány miatt az állam ezután 
kevesebb forrást biztosít erre a területre. Ami 
egyik oldalról társadalmilag hasznos, hogy 
sokan kikerülnek a közmunkaprogramból az 
elsődleges munkaerőpiacra, az a másik ol-
dalról hátrányos az önkormányzatnak, mert 
egyre kevesebb emberrel kell megoldani a 
városüzemeltetést. 2018-ban már külső vál-
lalkozásokat is bevontunk a zöldfelület fenn-
tartásba és láthatólag így lesz 2019-ben is. 
A közmunka programban való eredményes 
részvételért a Belügyminisztérium kitüntette 
a várost: 10 millió forintot kaptunk, amiből 
le tudjuk cserélni a kisteherautóinkat.

(Folytatás a 2. oldalon)
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– Vasvárnak tündérkertje is lett.
– A „tündérkert” elnevezés Szarvas Jó-

zseftől származik, lényegében ez a program 
a zártkertek megújulását szolgálja, hogy az 
elvadult, nem gondozott zártkerti birtokok 
maradjanak meg hasonló hasznosításban és ne 
legyenek erdők, vagy szántóföldek. A Föld-
művelésügyi Minisztériumtól nyertünk 10 
millió forintot, amelyből megvásároltunk egy 
jelentős, másfél hektáros, beerdősült birtokot 
a Gesztenyés hegyen. Nagy munkával kitisz-
títottuk, körbekerítettük, s 140 őshonos gyü-
mölcsfát ültettünk el a területén. Szőlőhegyek 
gyümölcsösét mintázza, formázza 13 alma, 
három körte, két kajszi, négy szilva, négy cse-
resznye fajtájával. Reméljük néhány év múlva 
már tudunk lekvárt készíteni a gyümölcsök-
ből. Azt gondolom egyébként, hogy egy ilyen 
gyümölcsös fenntartása nem önkormányzati 
feladat alapvetően, ezért jó lenne, ha alakulna 
valamilyen közösségi csoport, akik ezt felvál-
lalnák. Kiváló közösségépítési lehetőség egy 
hangulatos szőlőhegyi környezetben baráti, 
iskolai, munkahelyi közösségek számára.

– Milyen közösségkovácsoló programok 
fűződnek a város nevéhez?

– Nagy népszerűségnek örvend a mú-
zeummal közösen elkezdett „Nézzük meg 
együtt program!” Stabil, 40-50 fős állandó 
érdeklődővel zajlanak ezek a séták vasárnap 
délutánonként, havonta egyszer. Látszik, 
hogy mindig van érdeklődés arra, hogy szak-
avatott vezetéssel a város örökségét megis-
merjék az itt élők. Ha a rendezvény végén 
még arra is van lehetőség, hogy egy pohár 
bort is megigyunk, akkor az még hangulato-
sabbá teszi a találkozót.

Közösségfejlesztési pályázatot nyer-
tünk négy másik településsel közösen, 
„HegyHátunkon a közösség” címmel. Célja: 
minél több ember bevonásával gondolkodni 
arról, milyen közösségi programokat kellene 
létrehozni azért, hogy még élhetőbb legyen 
Vasvár. A közös gondolkodás decemberben 
elindult, januárban folytatódik, bárki bekap-
csolódhat.

A hagyományos nagy rendezvényeink, 
Rétesfesztivál, Bárányfesztivál idén is meg-
rendezésre kerülnek, ez utóbbi április 6-án. 
Látható, hogy adventi programokra van 
igény, több százan jönnek össze beszélgetni, 
s ez a legjobban várt év végi esemény.

– Idén milyen projektek kerülnek a fi gye-
lem középpontjába?

– A legfontosabb és a legnagyobb ösz-
szegű (800 mFt) nyertes pályázatunk az 
iparterület fejlesztése. Rendkívül bonyolult 
és összetett a projekt, a végrehajtásnál egy-
szerre sok szempontnak kell megfelelni, de 
természetesen megbirkózunk vele. Ez az a 
projekt, amelynél nem tudunk 20–30 száza-
lékos költségnövekedést megfi nanszírozni, 
ezért a már látható költségnövekedés miatt a 

műszaki tartalmat kell változtatni úgy, hogy 
beleférjünk a tervszámokba és megfeleljen 
az Irányító Hatóságnak.

Már elnyert és végrehajtásra vár az ener-
gia takarékossági pályázat, amely két önkor-
mányzati tulajdonú épületet érint, a Kossuth 
utcai óvodát és a nagymákfai turistaházat. 
Nyert a külterületi utak felújítása pályáza-
tunk, amely érinti a papmalmi, vörösmarty-i, 
hármashegyi utcát. Nyert az a turisztikai pro-
jekt is, amelynek kapcsán az Ezredesházat 
megvásároljuk és felújítjuk. Itt egy Tretter-
házhoz kapcsolódó turisztikai központot 
alakítunk ki. Nyertünk a zárkerti pályázat 
második fordulójában is, amelyből felújítjuk 
a Hármashegy II. utcát és biztosítjuk a „Tün-
dérkertünkben” a vízvételi lehetőséget.

Remélem sikerül egyházi forrásból felújí-
tani a temetői templom belsejét és be kell még 
fejeznünk a kálvária felújítását is. Folytatjuk 

az utak, járdák felújítását is, egyelőre ami biz-
tos, az a Mártírok utca aszfaltozása. Látható, 
hogy lesz bőven feladat 2019-ben is.

– 2019. a választások éve. Kikerülhetet-
len a kérdés: indul a polgármesteri székért?

– Eddig, ha szóba került a választás, 
mindenkitől pozitív visszajelzést kaptam, 
ezért indulok rajta. De ez még odébb van, azt 
szokták mondani, azt még meg is kell élni.

– Van Új évi kívánsága, mit szeretne vál-
toztatni 2019-ben?

– Azt látom, hogy sok emberből hiányzik 
a boldogságra való képesség, hogy nem tud 
örülni semminek. Mintha senki nem lenne 
a helyén, mindenki a másik munkájához ért 
jobban. Pedig az élet szép, az élet egy ado-
mány. Örüljünk neki!

A város lakóinak az önkormányzat nevé-
ben jó egészséget, békességet és sikerekben 
gazdag 2019-es évet szeretnék kívánni!

Évértékelő a város szemszögéből
(Folytatás az 1. oldalról)

Múlt számunkban technikai okok miatt kis, alig olvasható méretbe került bele ez a 
levél. Újabb megjelentetésével ezt a hiányt pótoljuk.
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Domonkos vasárnap volt a tematikája 
a Városnéző séták sorozat évzáró prog-
ramjának: A délelőtti misét a domonkos 
rend hazai tartományfőnöke, Kostecki 
András domonkos szerzetes tartotta. Ezt 
követően a domonkos kolostor zarán-
dokszállásán a rend történetét feldolgozó 
könyvek bemutatója volt a program.

Advent harmadik vasárnapjának délután-
ján szintén a zarándokszálláson az elmúlt 
évek legszebb múzeumi tárgyait, legértéke-
sebb történeti dokumentumait mutatták be 
a szervezők. A résztvevőket mézborral és a 
rendhez köthető dominikáner süteménnyel 
is megkínálták. A városnéző séták decem-
beri záró programján olyan tárgyakat, do-
kumentumokat mutattak be a szervezők az 
érdeklődőknek, amelyek a közelmúltban 
kerültek a helytörténeti vagy a domonkos 
rendi gyűjteménybe. Képeslapok, spanyo-

lozott kézműves borotvatok és festmény so-
rakozik ezek között. „A helytörténeti gyűj-
temény egyik legkülönlegesebb darabját 
nemrégiben sikerült megszerezni, tíz évet 
vártunk rá, hogy egy képeslapgyűjtő anya-
gából megkaphassuk” – kezdett a nagykö-
zönség előtt bemutatandó anyagok alkal-
mi leltárába dr. Zágorhidi Czigány Balázs 
múzeumigazgató, történész. Vasvár egyik 
legrégebbi képeslapjáról van szó, ami nem 
is fénykép, hanem litografált, rajzos mun-
ka, amely egy fotó alapján készülhetett. A 
színes, rajzos kép a város látképét ábrázolja 
a mostani Kilátó nézőpontjából. A domon-
kos kolostor, a város Fő utcája, tere épüle-
tek, apró érdelességek látszanak a munkán. 
Olyanok is, amelyek, ma már nincsenek 
vagy más formában létező épületek. 1898 
körül készülhetett ez a képeslap, a párja már 
régebb óta a múzeumnál volt, az a szép, szin-
tén litografált lap a Szentkutat, a kolostort 
ábrázolja mozaikszerűen. Egy másik tárgy 
egy faragott, spanyolozott borotvatok, egy 
különlegesen szép kézműves munka szin-
tén nemrég került a múzeum helytörténeti 
gyűjteményébe, amelyet megszemlélhettek 

a rendezvény résztvevői. A be-
mutatott szerzemények között 
dokumentumok is sorakoztak. 
Egyik közülük egy irathagya-
ték volt. Markovics Sándor 
vasvári körorvosról, aki az 
1900-as évek elején praktizált 
a városban. Érdekesség, hogy 
Ferenc Józseftől nemesi címet 
kapott és vasvári előnevet. A 
hagyatékból a remények sze-
rint előkerül a későbbiekben a 
nemesi családi címer is, amely 
Vasvár nevét, a város címeré-
ből motívumokat is tartalmaz 

valószínűleg. A családi hagyatékból a címe-
res levél megtalálására még számítanak a 
történészek. A domonkos gyűjteményből is 
több érdekességet készített elő a múzeum-
igazgató, aki egyben a rendtörténeti gyűj-
temény vezetője is. Új domonkos rendtör-

Mézborral, dominikánerrel kínálták
a vasvári vendégeket

téneti sorozat kiadását kezdték el egy éve. 
Első kötete Implom Lajos, a domonkos rend 
feloszlatás előtti utolsó tartományfőnöké-
nek kötete. A szerzetesről 1948-ban készült 
festményre nemrég találtak rá egy régiség 
kereskedésben. A festményt az érdeklődők-
nek is bemutatták, de a kiadvány első lapjá-
ra is bekerült a szerzetes festményportréja. 
Egyébként a domonkos rendi gyűjtemény 
sok adalékot tartalmaz Vasvár történetéből 
is, hisz sok a közös szál a rend és a város 
története között. A találkozón egy templomi 
felszerelést, egy templomi kelyhet szintén 
megmutattak a jelenlévőknek a történész 
szakemberek, amely a vasvári rendház tu-
lajdona volt, neogótikus stílusban készült, 
zománc képekkel, talpán a domonkosok 
címerével és a felirattal, hogy a tárgy a vas-
vári domonkos rendé.

Pogács Mónika
Fotó: Zágorhidi Czigány Balázs

Könyvbemutatók Gyulán és Budapesten
A Domonkos Rendtörténeti Gyűjtemény dec-

ember folyamán több helyen is bemutatta új ki-
adványsorozatát. Az első kötet szerzője, Implom 
Lajos domonkos szerzetes (1903-1969) gyulai 
születésű volt, ezért december 7-én Gyulán a 
Nádi Boldogasszony Főplébánián kezdődött a be-
mutatók sora, ahol egyúttal megemlékeztek arról 
is, hogy 70 éve, 1948-ban telepedett le a rend a 
városban. December 17-én Budapesten a Sapien-
tia Szerzetesi Hittudományi Főiskolán a piarista 
rend levéltárával közös rendezésben zajlott egy 
nagyobb program, majd ezt követte a december 16-i 
vasvári bemutató. A kiadványokról és a tervezett programokról 
december 6-i Délelőtt című műsorában előzetesen beszámolt a Bonum TV , ahol le-
vetítették a vasvári kolostorról 2017-ben készült rövidfi lmet is.
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„Kis karácsony, nagy karácsony…”
Szépszámú érdeklődő, köz-

tük szülők, nagyszülők jöttek 
el a vasvári Kardos László 
Általános Iskolába, hogy meg-
tekintsék az ünnep jegyében 
fogant gálaműsort. Az intéz-
mény karácsonyi műsorához a 
hagyományokhoz híven csatla-
kozott a Városi Zeneiskola is, 
jelezve: a magyar kultúra eme 
szegmense sem merült feledőbe 
Vas megyének eme szegletében.

Az egybegyűlteket Sejberné 
Szabó Mariann, az általános is-
kola igazgatója köszöntötte. Mint 
kiemelte, karácsony a szeretet 
ünnepe. Mai rohanó világunkban 
különösen fontos az egymásra 
való odafi gyelés, a megértés, a másikhoz 
való pozitív hozzáállás. Ez a fajta mentalitás 
kell, hogy jellemezzen mindannyiunkat. Az 
intézményvezető békés, áldott ünnepeket és 
örömökben gazdag, hitben erős, boldog új 
évet kívánt az egybegyűltek, valamint Vas-
vár minden lakója számára.

Miközben fellobbantak az adventi koszo-
rú gyertyái, a két hetedik osztályos tanuló, 

Piri Vivien és Boromisza Anita konferálására 
egymást követték a képzeletbeli színpadon 
a két intézmény növendékei. Nagy tetszést 
váltott ki az elsősök éneke és „hópihe-tánca”, 
az énekkar produkciója. Az első és harmadik 
évfolyam növendékei Jézus születésének tör-
ténetét elevenítették fel. Az iskola színjátszó 
szakkörei pásztorjátékot és karácsonyi szín-
darabot adtak elő. Bozzai Anna furulyajáté-

kával, Szijártó Szonja nagyszerű 
szavalatával, Offenmüller Máté 
zongorajátékával vívta ki a kö-
zönség vastapsát. „Vers kategó-
riában” Tavasz Panna, Kanizsai 
Olívia, Tánczos Benjamin és 
Józsa István is „Vasvárra hozta a 
karácsonyt” – a két lány hegedűn 
és fuvolán is játszott –, a máso-
dikosok és a harmadikosok pedig 
dalban tettek hitet a szeretet ün-
nepe mellett. Előbbiek árnyjátéka 
a produkció színvonala mellett az 
ötlet eredetisége miatt is dicsér-
hető.

A Kardos László Általános 
Iskola énekkara – önállóan és a 
pedagógusokkal kiegészülve – az 

ünnep hangulatát fokozó dalokkal kedveske-
dett az egybegyűlteknek.

Az ünnepség részeként, a Sáry Zoltán 
vezette Szülői Közösség közreműködésének 
hála az érdeklődők olyan karácsonyi aján-
déktárgyakat, csodaszép süteményeket, illa-
tos italokat vásárolhattak, amelyek a diákok, 
a szülők és a tanárok keze munkáját dicsérik.

Tóth Viktor

A Szülői Közösség ajándékai
Egy szakasz, egy év lezárásakor ösz-

szegzünk, számvetést készítünk. Így tettem 
én is. E sorok megírását a hálás köszönet 
ihlette. Köszönöm a diákok, nevelők nevé-
ben is azt a segítséget, támogatást a szülői 

közösségnek, a vezetőségének, melyet/me-
lyeket kaptunk az év folyamán. Segítették 
igazi otthonná varázsolni a tantermeket, 
szebbé, gyerekbarátibbá az udvarunkat (ami 
a tavasz folyamán folytatódik). Programja-
inkon mindig aktívan részt vesznek, a gye-

rekek javára szerveznek rendezvényeket, 
aminek bevételét diákjainkra fordítják. Így 
valósulhatott meg a sok évvel ezelőtt elkez-
dett beruházás az akkori elnök Birkásné Mé-
hes Éva és iskolaszéki vezető Dr. Wesselyné 

Kupi Ildikó irányítá-
sával. A folyosói kis-
szekrények sorozata 
mára a felsőtagozat 
minden osztálya szá-
mára elérhető. A je-
lenlegi elnök, Sáry 
Zoltán irányításával 
tovább bővülnek a 
lehetőségek, aminek 
hatására komfortosab-
ban érezhetik magukat 
a diákok. Karácsonyra 
ismét ajándékokkal 
lepték meg iskolán-
kat. A műsorokhoz 
használható vezeték 
nélküli fej- és csip-
tetős mikrofonokat, 
valamint az oktatás 
színesebbé tételéhez 

Bee-Bot robot méhecskéket vásároltak. Az 
ünnepségünket segítették igazán varázslatos 
és családias otthonná tenni. Mindezeket há-
lásan KÖSZÖNJÜK!

Sejberné Szabó Marianna
intézményvezető

Sportkarácsony 
Budapesten

Iskolánk tanulói ismét részt vettek a Ma-
gyar Technikai és Tömegsportok Országos 
Szövetsége által szervezett „Mosolyt az ar-
cokra, melegséget a szívekbe” elnevezésű ka-
rácsonyi sportrendezvényen Piri I. Tamás, a 
megyei elnökségi tag meghívására. A vasvári 
csapat ismét remekelt, több versenyszámban 
abszolút első helyezést értek el, s az összetett 
verseny győztes csapataként átvehették diák-
jaink az érmeket és a legnagyobb kupát. Ter-
mészetesen nem maradhatott el a „budapesti, 
karácsonyi túra” sem, s a diákok kísérőikkel 
(Jakabné Varga Ildikó, Kapornakiné Mozsár 
Anikó, Kónyáné Novák Katalin, Sejberné 
Szabó Marianna) megcsodálták a fővárosi 
forgatagokat és fényeket.
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Gyermekáldás
November 7-én született Bakler Boldizsár, Králer Eleonóra és Bakler János kisfi a. 

Ugyanekkor érkezett meg a világra Gómán Manuel, Nyári Diána és Gómán Zoltán 
gyermekeként. November 8-án Horváth Dávid Károly született meg Szigeti Szimo-
netta és Horváth Károly kisfi aként. November 9-én látta meg a napvilágot Góth Anna 
Gréta, Kovács Adrienn és Góth Péter kislánya. November 12-én jöttek világra Né-
meth Veronika Hajnalka és Nagy Tamás ikrei: Nagy Máté és Nagy Jázmin. November 
17-én Kiss Szonja Ibolya érkezett a világra Krisztánovics Éva és Kiss Sándor kislá-
nyaként. November 25-én újabb ikrek született, ők: Varga Zara és Varga Zoé, akik 
Bősze Boglárka és Varga Zsolt kislányai. Gratulálunk!

Vasvári diákok 
a Papp László 
Sportarénában

Miután az „Erzsébet-karácsony” elneve-
zésű pályázaton sikeresen részt vett isko-
lánk, 12 ezer gyerek között ott ülhetett 42 
vasvári diák is 5 tanárukkal (Jakabné Varga 
Ildikó, Németh Éva, Siposné Káldy Gyön-
gyi, Süle Erika, Sejberné Szabó Marianna) 
az Erzsébet karácsony nevű programon a 
budapesti sportarénában. Fantasztikus és 
egyben felemelő érzés volt az óriási csarnok 
és a csodálatos produkciók. A gyerekeket 
karácsonyi ajándék- és egy étkezési csomag 
várta a sok szórakoztató bemutató mellett.

Természetesen – ahogy lenni szokott – a 
műsor előtt más programot is beiktattunk. 
A tömegközlekedést igénybe véve metróz-
tunk, élveztük a karácsonyi forgatagot a 
Széll Kálmán téren, a Deák téren, a Vörös-
marty téren. Hazafelé megcsodáltuk a fővá-
ros csodálatosan kivilágított utcáit, tereit, 
hídjait. A nap során megélt élmények még a 
„korai”, hajnali hazaérkezés okozta fáradt-
ságot is elnyomták.

Kapni jó, de adni még jobb ….
Kapni is jó, de még jobb adni – e tételt 

bizonyították a vasvári iskolában a diákok, 
tanárok és a szülők. A Vas Megyei Gyer-
mekvédelmi Központ, Általános Iskola és 
Területi Gyermekvédelmi Szakszolgálat 
felhívására a felső tagozatos osztályok Si-

posné Káldy Gyöngyi, Jakabné Varga Il-
dikó, Szalainé Kiss Viktória és Szakályné 
Pados Edit tanárok irányításával gyűjtötték 
össze a pénzt, majd pedig a kiválasztott, 
Rumi Gyermekotthonban élő fi atalok előre 
megfogalmazott álmát valósították meg, vá-
sárolták meg a kívánt ajándékot, s vitték el 
a helyszínre.

Ugyancsak hasonló célokat szolgált az a 
rengeteg ajándékcsomag, ami Kapornakiné 
Mozsár Anikó szervezőmunkájának kö-
szönhetően gyülekezett a nevelői irodában, 
majd a végén olyan halommá vált, hogy 
máshol kellett nekik helyet keresni. Ezeket 
az ajándékok kisdiákok, szülők, tanárok 
gyűjtötték és varázsolták díszes dobozokba. 
Bízva abban, hogy a ráírt vagy beletett üze-
netek és ajándékok boldogságot okoznak a 
tulajdonosának – a Móricz Zsigmond Gyer-
mekotthon valamelyik lakójának Lentiben 
–, amelyeket Hurgoi Sándor atya szállított 
el a helyszínre.

Évről évre, ünnepről ünnepre megláto-
gatják a vasvári iskolás diákok és tanárok a 
helyi Idősek Otthona lakóit, hogy vidámsá-
got, örömet, melegséget, szép gondolatokat 
vigyenek az ott élőknek. Az idei karácsony 
előtt Maráczi Beáta és Süle Erika tanítónők 

tanítványaival vittük el a szép szavakat, 
gondolatokat, melegséget. Az otthonban 
élők mindig nagy szeretettel fogadnak ben-
nünket, s Tóthné Várnagy Zsuzsanna közre-
működésével apró süteménnyel, frissítővel, 
gyümölcsökkel is megköszönik a mosolyok 
és könnyek mellett.

A lakók általában nagymamák, nagypa-
pák, anyukák, apukák, kiknek a gyerekszáj, 
a gyerekmosoly boldogságot jelent, meg-
idézi a múltat, visszarepít oda vagy éppen 
soha meg nem élt pillanatokat hoz el.

Öröm ennyi jó ember között élni és dol-
gozni, akik már tudják: Kapni jó, de adni 
annál is jobb!!! Ebben a hitben kívánok is-
kolánk valamennyi tanulójának, dolgozójá-
nak, a szülőknek, a város lakóinak Szeretet-
ben, hitben erős, örömökben, sikerekben 
gazdag, szép 2019-es esztendőt!

Sejberné Szabó Marianna
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„Nem veszem el a részletekben,
egységben látom az egészet”

Neves, országos díjjal jutalmazták a MIELL Quality Kft-t –
Elismerték a gyors és hatékony növekedést

Piacvezető kategóriában a vasvári, 
minőségellenőrzés fő profi lú MIELL 
Quality Kft. kapta az országos Pegazus 
díjat, amelyet tíz éve ítélnek oda a legdi-
namikusabban fejlődő cégeknek. A ran-
gos díjra pályázni nem lehetett, a vállal-
kozásokat nyilvános cégadatok alapján 
választották ki. A neves elismerést Botfa 
Bálint, a cég tulajdonos ügyvezetője kol-
légáival együtt Budapesten, a Grasham 
Palotában vette át november 29-én. Az 
országos díj kapcsán kerestük fel a vas-
vári székhelyű cég tulajdonosát, s arra 
kértük: idézze fel a kezdeteket, s beszél-

jen a MIELL Quality Kft. jövőbe mutató 
piaci tevékenységéről is. Advent idején 
találkozunk a cég székhelyén. Irodájából 
nagy mosolyok, nevetések közepette jön-
nek ki a cégben vezető beosztást betöltő 
kollégái, akikről kiderül, hogy a barátai 
is egyben. Lehet okuk az örömre, mivel a 
cég – az országosan komoly munkaerőhi-
ány problémájával is megbirkózva – idén 
is kiemelkedő teljesítményt ért el.

– Büszkén vettem át a díjat, mivel ez 
egy országos, komoly presztízzsel járó elis-
merés. Nem szeretek nyilvánosan szerepel-
ni, valamint nem kedvelem a díjátadókat, de 
nyolcan fi úk összejöttünk és elmentünk az 
ünnepségre, ami egy fantasztikus élmény és 
megtiszteltetés volt mindannyiunk számára. 
Megünnepeltük a csapatmunkát Budapes-
ten, ahol a cégnek a nyugat-magyarországi 
régió piacvezető kategóriájának első helyét 
ítélték oda. Az elismerést abszolút a számok 
alapján adják, a hirtelen növekedést díjaz-
zák. Nagy öröm számomra, hogy 2011 óta 
a MIELL Quality Kft. minden évben majd-
nem megduplázta a bevételét.

– Pörgessük vissza az idő kerekét a kez-
detekre!

– 18 éves koromban barátokkal össze-
állva kezdtem el vállalkozni, egy presszót 
üzemeltettem itt Vasváron, ami nem volt 
túl sikeres, így azt két év után abbahagy-
tam. Megmaradt a bt-m, változtattam a te-
vékenységi körön és elkezdtem minőségel-
lenőrzés területen dolgozni. Hasonló profi lú 
cégeknél dolgoztam alvállalkozóként, én is 
ugyanúgy jártam válogatni, mint az operá-
toraink most. Onnan indult el a cégem, szép 
lassan építgettem ki a csapatom. Kezdetben 
ketten, egy barátommal közösen jártunk 

dolgozni, ez volt 15 éve. Most alvállalko-
zókkal együtt 1200 fő dolgozik a cégnél. 
Három országban vagyunk jelen: Magyar-
országon, Szlovákiában, Romániában.

– De a vendéglátás is jelen van a cég-
csoport tevékenységében. A Csörnöc Gyön-
gye is a cég tulajdonát képezi.

– Igen, és Körmenden is van egy pizzé-
riánk. 2018 végén költöztünk új helyre, ahol 
megújult étlappal várunk minden kedves 
vendéget.

– A MIELL Group cégcsoporthoz milyen 
tevékenységek tartoznak?

– Változatlanul a minőségellenőrzés 
a fő profi l, amely tevékenységünk a pia-
ci mutatók szerint is nagyon jól megy. Je-
len vagyunk az autóipar teljes területén. 
A nyugati, s az északi régióban vagyunk a 
legerősebbek, de 2018-tól Kecskeméten, a 
Mercedesszel is kapcsolatban állunk. Ennek 
a cégnek a mexikói autógyárából karácsony 
előtt tért haza hét autószerelőnk.

Balogunyom határában, a vasúti átjáró 
mellett van egy telephelyünk, ahol fémmeg-
munkálással foglalkozó üzletágat építettünk 

ki. Egy barátom, Náray Tibor készítette fel a 
MIELL Quality-t az ISO tanúsítványra. Vele 
korábban is folyamatosan ötletelgettünk. 
Tibor a fémiparban látott üzleti lehetőséget, 
amit 2016-ban meg is valósítottunk, és lét-
rejött a MIELL Metal.

A MIELL Group-on belül szállítmányo-
zással is foglalkozunk. A Boti Team Kft.-t 
a testvéremmel közösen alapítottuk. Tulaj-
donrészt vásároltunk a budapesti székhe-
lyű TEKT Kft-ben, így cégcsoportunk már 
képzéseket, műanyag méréseket, mérnöki 
szolgáltatásokat is nyújt. A MIELL Jobline 
munkaerő kölcsönzéssel foglalkozik. 2015-

ben alapítottunk egy rendezvényszervező és 
pirotechnikai céget, amely fesztiválokat, tű-
zijátékokat és színházi rendezvényeket szer-
vez. Partnerünk többek között a Wellhello, a 
Sziget Kft. számos fesztiválja és nemzetkö-
zi sztárok. Az országjáró bűvész és illúzió 
produkciónk (Magic Show) egy év alatt pi-
acvezető lett.

– Miben látod a sikereid kulcsát?
– Abban vagyok jó, hogy összefogjam 

azokat az embereket, akik értenek az adott 
területekhez, ahol aztán ki is tudnak bon-
takozni. Nem vagyok szakbarbár, nem ve-
szem el az apró részletekben, hanem egy-
ségben átlátom az egészet.

– Mérlegelő vagy intuitívan gyorsan 
döntő típus vagy?

– Gyorsan kell dönteni. Ha elkezdek 
mérlegelni, akkor az már nem lesz jó. Ha 
valami azonban már eldőlt, akkor azt csinál-
ni kell, mégpedig jól!

– Hogyan találod meg a megfelelő em-
bereket?

– Sokan óva intettek tőle, veszélyesnek 
tartották, de én a menedzsmentet barátokra 
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A Nagy Gáspár Kulturális Központ hírei
• Január 8-án, 17 órakor Felolvasó Est 

– 16–19 óra között várjuk azokat, akik szí-
vesen olvasnának fel Wass Albert műveiből

• Január 8-án 17 órakor HegyHÁTunkon 
a közösség – A decemberi kreatív közösségi 
beszélgetés folytatása, amin bárkit szívesen 
látunk. A TOP-5.3.1-16 jelű, „A helyi identitás 
és kohézió erősítése” című felhívás keretében.

• Január 12-én 17 órakor Megemléke-
zés a Doni áldozatokról – szervező: Vas-
vári Játékszín, Támogató: Vas-vár Örökség 
Népfőiskola

• Január 22-én Magyar Kultúra Napja
• Január 25-én Táncház

PROGRAMELŐZETES
• Márciusban Ismerős Arcok koncert
• Március 30-án Vujity Tvrtko előadása
• Április 6-án Vasi Húsvéti Bárány 

Fesztivál

FELHÍVÁS
A XII. „Költő Hazatér” Vers- és próza-

mondó találkozóra 2019. május 4-én kerül 
sor. Jelentkezni öt korcsoportban lehet a ha-
marosan megjelenő részletes kiírás alapján 
2019. március 29-ig.

SZÍNHÁZ
2019. január 19-én, 19 órakor Sziglige-

ti–Fábián–Benkó–Horváth: A cigány – ze-
nés prevakera a Soltis Lajos Színház elő-
adásában. Belépőjegy: 2500 Ft.

DJP

A Digitális Jólét Program sikeres pá-
lyázatának következtében megérkeztek in-
tézményünkben azok az eszközök (laptop, 
tablet, okostelefon, projektor, nyomtató) 
amiket nyitvatartási időben bárki kedvére 
kipróbálhat és ismerkedhet vele. Mindenkit 
szeretettel várunk! GINOP-6.1.2.15. Digitá-
lis szakadék csökkentése projekt keretében 
folyamatosan van lehetőség a regisztrá-
cióra. Elegendő számú jelentkezés esetén 
(minimum 10 fő) indulhatnak a 30 órás díj-
mentes képzések. Információért keressen 
bennünket, akár személyesen, vagy elektro-
nikus úton.

PÁLYÁZAT
A Nagy Gáspár Kulturális Központ és a 

vasvári COOP ötletpályázatot ír ki a Kos-
suth utcai az elkészült új fal rajzolásához. 
A téma amelyben várjuk a rajzos kreativi-
tásokat: „Vasvári Béke” Ebben a gondolati 
körben a legtágabban értelmezve alkossa-
nak. Más megkötés nincs. Beküldés elektro-
nikusan és papír alapon egyaránt lehetséges. 
Határidő: 2019.01.15. A legjobb ötleteket a 
Magyar Kultúra Napján díjazzuk.

KIÁLLÍTÁS
Január közepéig látogatható Stift Zoltán 

Angelico atya Isten Mosolya című grafi kai 
kiállítása. Gyermekek és iskolák részére kü-
lön ajánljuk.

GYEREKSZÍNHÁZ

2019. január 17. 10.00 és 14.30 órakor 
Griff Bábszínház: Moha és páfrány. Az 
előadásokra egységes belépő ára: 1500 Ft

HÍREK
• A CseRe-BeRe Kuckó nagyon hamar 

belopta magát a gyerekek és a „nagyobb 
gyerekek” szívébe. Arra kérjük a használó-
kat, hogy vigyenek is belőle.

• Az intézményben kertészeti ismere-
tekről folyik képzés novembertől-január 
közepéig.

• A Vasvári Játékszín novemberben be-
tegség miatt elmaradt Caligula helytartója 
című előadásának új időpontja: február 8. 
19 óra.

• Az intézmény ismételten pályázott 
a Minősített Közművelődési Szervezet 
Címre. Eredménye 2019. januárban lesz.

• Az „Üss a hasadra!” Színpad sok 
szeretettel várja kedves nézőit és leendő né-
zőit 2019. január 26-án, szombaton 19 órára 
a Nagy Gáspár Kulturális Központba, „A 
tűz lángjai” című komédia bemutatójára. Az 
előadás Móricz Zsigmond műveiből szer-
kesztett játék, amely a szerelem és a vidéki 
élet sava-borsát mutatja be, élőzenei kísé-
rettel. A mintegy 60 perces előadás ingye-
nesen megtekinthető, az egyesület támogató 
jegyeket azonban szívesen fogad.

A Pegazus díjról
2018-ban a MIELL Quality Kft. 

kapta piacvezető kategóriában, a nyu-
gat-magyarországi régióban a Pega-
zus Díjat.

A rangos elismeréssel a legdinami-
kusabban fejlődő magyarországi kis- és 
középvállalkozások teljesítményét dí-
jazzák. Az elismeréseket a díjat alapító 
Enterprise Investors magán- és kockázati 
tőkealap-kezelő vállalat, a Bisnode, Eu-
rópa egyik vezető digitális üzleti infor-
mációszolgáltatója, valamint a Dentons, 
a világ legnagyobb ügyvédi irodája ado-
mányozza.

A díjjal három régió – Nyugat-Ma-
gyarország, Közép-Magyarország, és 
Kelet-Magyarország – legdinamikusab-
ban fejlődő kis- és középvállalkozásait 
díjazzák. A helyezettek kiválasztásánál 
az adott cégek növekedési rátája, az 
elmúlt években mutatott növekedés in-
tenzitása, valamint a vállalkozások átlát-
hatósága szerepel szempontként. Az ár-
bevétel függvényében minden évben két 
– Feltörekvő, illetve Piacvezető – kate-
góriában kapnak díjat a kiemelkedő fej-

lődést bemutató vállalatok. A díjra jelölt 
cégeket objektív szempontok, nyilvános 
cégadatok alapján választják ki, pályázni 
nem lehet.

A Bisnode által rendelkezésre bocsá-
tott nyilvános cégadatok alapján a helye-
zések végső sorrendjéről az Enterprise 
Investors szakértői gárdája dönt, fi gye-
lembe véve számos kritériumot és a 
cégek átláthatóságát is. Fentiek alapján 
tehát a Pegazus Díjat olyan, a feldol-
gozóiparban vagy a szolgáltatások te-
rületén működő vállalkozás nyerheti el, 
amelyik

• előző években az adott régió többi 
cégéhez képest a legnagyobb növekedést 
érte el,

• magyar többségi tulajdonban van,
• árbevétele előző évben 500 millió 

forint felett volt,
• előző évre vonatkozó EBITDA ér-

ték pozitív volt,
• legalább öt éve alapították és jelen-

leg is aktív, valamint
• kielégítő likviditással rendelkezik.

építettem. S nem bántam meg. Nem kever-
jük össze a barátságot és az üzletet. A fi úk 
betartják a határokat.

– Meghatározó támogatásokat adsz vas-
vári sport, kulturális és szórakoztató prog-
ramokra.

– Fontos a támogatás, mivel szociálisan 
érzékeny ember vagyok. Hiszem: valami-
nek köszönhetem, hogy itt tartok. Elvárom 
magamtól, hogy visszaadjak másoknak.

Nem értek egyet azzal, hogyha valakinek 
van anyagi lehetősége, de nem ad abból az 
embereknek. Úgy vélem, ha adok, kapok is.

(Teljesen más forrásból értesülök arról, 
hogy minden évben 10 vasvári családot tá-
mogat jelentős összeggel Advent idején, de 
jelzi, hogy számára ez természetes és nem 
kívánja jótékonysági tevékenységét hossza-
san kifejteni.)

– Mi az érdeklődési köröd?
– Az utazás a hobbim. Nemrég egy hó-

napig voltam Amerikában, de ez nem arról 
szól, hogy ilyenkor nem foglalkozom sem-
mivel. Ötleteket, piaci réseket keresek, nyi-
tott szemmel járok. Már gyerekkoromban is 
üzletelgettem, most is azt keresem: miből 
lehet pénzt csinálni.

sna
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Vasvárra 
látogatott 
a Mikulás!

Kovács Ildikó szervezőmunkájának kö-
szönhetően a vasvári gyerekek személyen 
kaptak csomagot a Mikulástól. Laki László 
képgalériája a vasvar.hu-n tekinthető meg.

Advent V

Köszönetnyilvánítás
A vasvári Ficánkoló Óvoda Szülői Szer-

vezete nevében ezúton is szeretnénk meg-
köszönni, hogy vásárlásaikkal támogatták 
az adventi vásár sikerességét, melynek be-
vételét az óvodában szükségessé váló fej-
lesztésekre, programokra fordítjuk.

Laki László fotógalériája
a vasvar.hu oldalon tekinthető meg
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Vasváron

Tűzijáték
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Top paktum sarok
Lakossági fórum

Vasvár Város Önkormányzata lakos-
sági fórumot szervezett december köze-
pén, a Kardos László Általános Iskolá-
ban. A csapadékvíz-elvezetés Vasváron 
projekt I. ütemének záróprogramján a 
résztvevők a vasvári óvodások és általá-
nos iskolások e témában készült pálya-
munkáit is megtekinthették, valamint a 
művek jutalmazása is ekkor történt.

A projekt „soft” programja a pályamunkák 
díjazása volt. A polgármester a gyermekek 
nyelvén is bemutatta a programot, aminek az 
a célja, hogy hiába szeretnek a kicsik pocso-
lyába ugrálni, a lényeg, hogy a víz meghatá-
rozott mederben, szabályozottan folyjon el a 
városban. Köszönetét fejezte ki a gyerekek-
nek, hogy ennyien részt vettek a meghirdetett 
rajzversenyen, mindenki kapott egy csokit, 
míg a legjobbakat könyvvel díjazták.

Ezt fórum követte, aminek résztvevője 
volt: Tóth Balázs polgármester, Varga Zol-
tán, a Polgármesteri Hivatal Műszaki Osz-
tályának vezetője, valamint Dancs Balázs 
építésvezető, a kivitelező Szabadics Köz-
mű- és Mélyépítő Zrt. képviselője. A lakos-
sági fórumra érkezett vasváriak felmerülő 
kérdéseiket a helyszínen jelen lévő szak-
emberekkel vitatták meg. A polgármester 
megjegyezte: egyre többször okoz gondot 
a csapadékvíz, mert nőnek a burkolt felüle-
tek, ahonnan villámgyorsan lefolyik a víz, 
ezért a szabályozás is abba az irányba megy, 
hogy a tulajdonosnak a saját területén kell 
megfognia vizet. Példaként említette, hogy 
az önkormányzat a saját beruházásainál, a 
kilátónál, és a temetői templomnál is szivár-
gókat építtetett. Két méter mélyen, két mé-
ter szélesen kiszedték a földet, majd óriás 

kavicsokkal töltötték vissza azt, hogy a vi-
zet nyelje el a föld, ne engedje a mélyebben 
fekvő területekre. Megjegyezte: jelenleg is 
úgy engedélyeznek építéseket az iparterüle-
ten, hogy a tulajdonos nem terhelheti tovább 
a városi rendszert, hanem a saját területen 
kell megoldani a vízelvezetést. Ezután rö-
viden ismertette a projektet, majd lakossági 
kérdésekre került sor.

Pillanatképek a Ficánkoló óvoda életéből

Újra kiadták a vasvári polihisztor könyvét
Több mint hetven évvel ezelőtt írta meg 

dr. Bendefy László „Juliánusz levelei a pápai 
levéltárban” című kötetét. A dokumentumot 
most a Földművelésügyi Minisztérium és a 
Hungarikum Bizottság támogatásával újra ki-
adták. A könyvbemutatót a napokban tartották. 
A mérnök, geológus, történész, dr. Bendefy 
László a kötetet egy római tanulmányútja után 
írta meg. A Vatikán levéltárában kutatott és ta-
lált a keleten maradt magyarokra vonatkozó 
adatokat. A tudós egykori könyvének honorá-
riumát Julianus és Gerhardus barát szobrának 
felállítására ajánlotta fel a Várban, a Halász-
bástyánál. A szerző Juliánusz útjáról írt köny-

ve nagy hatást gyakorolt az olvasókra hetven 
éve. Felkeltette a szakma és a közvélemény 
érdeklődését a bátor barát útja iránt. A kötet 
újbóli kiadását a tudós fi a, Bendefy István 
kezdeményezte, aki a dokumentumban több 
olyan, a tárgyhoz szorosan nem kapcsolódó 
részt talált, például a kódexek ismertetésénél, 
amelyeket kivett az eredeti szövegből, hogy 
minél világosabban tűnjön elő a fő mondani-
való. A könyv emiatt tömörebb az eredetihez 
képest, és minden lényeges információ meg-
maradt a több mint száz oldalas könyvben. 
Változás az eredetihez képest, hogy a latinul 
szereplő kódex szövegeket is lefordították, hi-

szen a mai kor embere már ritkán beszéli, is-
meri ezt a nyelvet. Időszerű volt egy új kiadás, 
de nem reprint módon, hanem az előbbi alap-
elvek mentén átdolgozva. Dr. Zágorhidi Czi-
gány Balázs történész azzal méltatta a kötetet 
a bemutatón: ez nem csak egy tudományos 
munka, hanem a közvélemény fi gyelmét is 
felhívta egykor a rendkívüli expedícióra, arra, 
hogy vannak a magyaroknak keleten maradt 
rokon népei. A könyv ezért tudományos mun-
ka, de egyben népszerűsítő mű is. Kiss Gábor 
régész a bemutatón a szerző alaposságát, szer-
teágazó kutatási módszerét, precizitását emel-
te ki a könyv érdemeként.
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A könyvtár fontos identitásképző hely is
Húsz éve költözött a könyvtár mai he-

lyére. A jubileumot konferenciával ünne-
pelték. A rendezvényen könyvbemutató-
kat is tartottak.

A konferencia résztvevőit Tóth Balázs 
polgármester köszöntötte, aki az olvasás 
jövőjéről azt mondta: véleménye szerint a 
könyvekre mindig szükség lesz. Míg a tech-
nikai eszközök a felgyorsult világban való 
eligazodásban segítenek, addig a könyvek 
nyugalomhoz, a fontosabb dolgok megtalá-
lásához visznek közel. Kijelentette: az ön-
kormányzatnak azért is fontos a könyvtár 
működtetése, mert egyfajta városi identitás-
képző hely. Az ide járó gyermekek, fi atalok, 
felnőttek pozitív élményeket szereznek itt, 
kötődnek ezáltal is Vasvárhoz. Hozzátette: a 
vasvári könyvtár igényesen kialakított kör-
nyezete, az intézmény által kínált tartalmas 
programok a közösség és a kulturális élet 
kiszolgálásában fontos szerepet játszanak. 
Gyöngyösi Zsuzsa könyvtárvezető ezután a 
bibliotéka munkáját, eredményeit összegez-
te. Ebből kiderült: a vasvári könyvtár veze-

tésének, munkatársainak nem volt könnyű 
dolga az utóbbi évtizedekben. A Domonkos 
Kolostor és annak úgynevezett Sárkány Tor-
nya ideális otthona volt a könyvtárnak, de a 
falak nem bírták a kötetek súlyát. Az intéz-
ménynek költöznie kellett. Ezután a kulturá-
lis intézmény újabb helyét kereste a város-
ban, például az egykori pártbizottság helyén, 
de innen is költözniük kellett. Az épületben 
ma a járási kormányhivatal működik. Egy 
ideig a könyvtár egy részlege a Körház alag-
sorában is otthont kapott, de itt sem maradtak 
sokáig. Következő állomásként egy korábbi 
szolgálati orvoslakás épületét alakíthatták 
át könyvtárrá, de ide a gyermekrészleg már 
nem fért el. Az a Főszolgabíró tér egyik épü-
letébe került a dokumentumraktárral együtt. 
Ilyen mozgalmas előzmények után foglalhat-
ta el végül mostani helyét 1998 tavaszán a 
vasvári könyvtár abban az Alkotmány utcai 
ingatlanban, amely a 30-as években polgári 
lakás volt, majd később rendőrkapitányság 
működött itt, a Városháza szomszédságában. 

Ez a tény máig nehezíti a dolgukat, hiszen 
a raktárként használt egyik terem például 
egykor fogdaként működött, falaiba nem 
tudnak egy szöget sem ütni, a függesztése-
ket máshogy kell megoldaniuk. A könyv-

tárvezető vetített képes előadásban foglalta 
össze a vasvári intézmény legutóbbi, a már 
állandó helyen töltött húsz évének sikereit. 
Gyöngyösi Zsuzsa vezetése alatt az épület 
megszépült. Infrastrukturálisan és technikai 
eszközökben is naprakész, a kor kihívása-
inak, igényeinek megfelelő felszereltséget 
kapott. Mindezt önerőből, a város támogatá-
sából és pályázatoknak köszönhetően valósí-
tották meg. A tartalmi munka is bővelkedik 
a könyvek kölcsönzésén túl programokban, 
eseményekben. A sok közül például egy ki-
emelt és vállalt feladat az örökségvédelem 
ügyének képviselete, az értéktár mozgalom 
helyi működtetésében való aktív részvétel. 
A könyvtárvezető beszélt az épület felújítá-
sának fázisairól is. Egy önkormányzati pá-
lyázatnak köszönhetően a húsz évvel ezelőtti 
beköltözésnél új födémet, szigetelést kapott 
az intézmény, a tetőre ötven napelem került, 
amelyek azóta is segítik a költséghatékony 
működtetést. 2008-ban egy pályázat támo-
gatásával a nyílászárókat is cserélni tudták, 

belső felújítások is történtek, így az olvasó-, 
és kölcsönzőtermek, a közösségi tér ottho-
nosabb, barátságosabb lett. Céljuk, hogy az 
olvasók igényeinek minden tekintetben meg-
feleljenek és a könyvtári szolgáltatások a mai 
kor kihívásainak megfelelőek, naprakészek 
legyenek. Ebben a mondatban fogalmazta 
meg a 2009-ben az Év könyvtára címet is el-
nyert bibliotéka legfontosabb törekvéseként 
Gyöngyösi Zsuzsa. A tájékoztató után Kiss 

Gábor történész régész dr. Bendefy László-
nak, a könyvtár névadójának egy újra kiadott 
könyvét mutatta be, dr. Zágorhidi Czigány 
Balázs történész pedig a domonkos rend tör-
ténetét feldolgozó sorozat két kötetével és 
további kiadványok terveivel ismertette meg 
a fórum résztvevőit. A szakmai nap város-
sétával, Vasvár örökségvédelmi értékeinek 
bemutatásával zárult. (Ehhez a programhoz 
tartozik a két fenti fotó.)

pm
Laki László képgalériája a vasvar.hu-n
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Képviselő-testületi ülés
Tóth Balázs polgármester ismertette, 

hogy az államtól a szociálisan rászoru-
lók számára 200 köbméter tűzifát kap-
tak, s átlagosan két köbméter tűzifa ju-
tott azoknak, akik éltek a lehetőséggel. 
Az igénylőknek nagyon segítség volt 
a tűzifa az állam és az önkormányzat 
részéről, ez utóbbi a szállítás költségét 
fi nanszírozta. Felvetődött a gondolat, 
hogy 2019-ben a karácsonyváró ad-
venti programsorozatot a kolostor és 
művelődési központ közötti területre 
helyeznék át. Ismertették: a zsidó hit-
községgel kötött megállapodás alapján 
az önkormányzat tartja karban ezután 
a zsidó temetőt a mellette lévő területért 
cserébe. Kiderült: felgyorsult az M9-es 
gyorsforgalmi út építési terve, amely ki-
emelt beruházás lett, a tervek szerint új 
helyre kerülne az üzemmérnökség.

Beszámoló a Nagy Gáspár Kulturális 
Központ tevékenységéről

Az alapos, összes programot, célt ma-
gába foglaló beszámolóban olvasható: „Az 
intézmény nem „szórakoztató programot 
gyártó” szervezetként értelmezi tevékeny-
ségét, hanem a közösségi, művelődési fo-
lyamatokra fi gyelő, latens egyéni és civil 
kezdeményezéseket támogató, a kreativi-
tást előmozdító közművelődési, közössé-
gi műhelyként tekint önmagára.” Gergye 
Rezső mint intézményigazgatóként el-
mondta, a Minősített Közművelődési In-
tézmény címet eddig kétszer elnyerték, a 
harmadik országosan is kuriózum lenne. A 
januári auditra 55 oldalnyi anyagot állítot-
tak össze. A pályázatokon való részvétel, 
s a megfelelés irdatlan feladatot ró rájuk. 
Kiemelte: a 1980-as évek elejétől 2018 
szeptemberig nem volt olyan kevés mun-
katárs az intézményben, mint szeptember-
től. Megszűntek a foglalkoztatási formák a 
létszámleépítést követően. Dr. Pataky Pál 
tanácsnok kiemelte, hogy az intézménynek 
nagyon összetett a tevékenysége. Szóba 
került az asztalok cseréje, a hangtechnika 
fejlődése, a függönyrendszer modernizáci-
ója. Beszéltek arról, hogy a rétes fesztivál 
nevét meg kellene változtatni. Szó volt 
béremelésről, ami a költségvetés tárgyalá-
sánál lesz majd középpontban. Az eszköz-
megújítást folyamatos feladatnak tartják. 
Kiemelték az intézmény erős kistérségi 
szerepét, kisugárzó hatását, de elsősorban 
a városi igényeket kell kielégíteni. Fontos, 
hogy a programokról minél előbb kapjon 
információt a lakosság.

Beszámoló a szociális
alapszolgáltatások ellátásáról

Borbás Imréné, a Vasvári Szociális és 
Gyermekjóléti Központ vezetője is ala-
pos beszámolót készített. Ebben a központ 

Vasvárt érintő nappali ellátásának, szoci-
ális étkeztetésének, házi segítségnyújtá-
sának szakmai munkáját mutatták be. Ezt 
követően a képviselők átvették az önkor-
mányzata 2019. évi munkatervét.

Helyi Esélyegyenlőségi Program
Meghatározó, hogy az intézményeknél, 

partnereknél az önkormányzat által meg-
határozottak szerint érvényesüljenek az 
egyenlő bánásmódra és esélyegyenlőségre 
vonatkozó kötelezettségek.

Beszámoló a Vasvári Polgármesteri 
Hivatal tevékenységéről

Dr. Ódor Ildikó jegyző elmondta, tör-
vényi előírás, hogy évente a hivatalnak 
be kell számolni tevékenységéről. A hi-
vatal rengeteg hatáskörrel rendelkezik, 
amiből a fontosabbakat emelte ki. Az idei 
évben folytatódott az ASP rendszerre va-
lón átállás folyamata. A hivatal az előírt 
hatáskörökön kívül ellátja a Vasi Hegyhát 
Önkormányzati Társulás munkaszervezeti 
teendőit, működteti a társulás intézményét. 
A hivatal ellátja a lakásgazdálkodást, ami 
nem klasszikus hivatali hatáskör, nincs rá 
külön intézmény, továbbá közterület-hasz-
nálati, városgondnoksági feladatokkal is 
foglalkoznia kell. A létszám kérdés a hiva-
talban is feszített, ha nem lenne a munka-
társak rutinja, tapasztalata, akkor lehetsé-
ges, hogy a feladatellátást akadályozná a 
jelenlegi létszám. Majd az önkormányzati 
lakásokat bérlők egyes anyagi „kintlévősé-
geiről” is szóltak.

Beszámoló az adóztatás helyzetéről
A város működési költségvetésének 

forrását 30-35 százalékban a helyi adóbe-
vételek biztosítják. Vasváron bevezetett 
helyi adók: 1992. januártól a magánszemé-
lyek kommunális adója, 1993. januártól az 
iparűzési adó, 2000-től a helyi idegenfor-
galmi adó. Majd – az önkormányzat szám-
viteli szabályzata szerint – Kónya Emília 
osztályvezető ismertette a temetőüzemel-
tetéssel kapcsolatos költségeket.

Változnak a térítési díjak
A szolgáltató Atroplusz Kft. kezdemé-

nyezte a gyermekétkeztetés intézményi 
térítési díjának emelését. A térítési díj 
két részből tevődik össze. Áll egy rezsi 
díjból, amit az önkormányzat fi zet némi 
állami támogatás mellett. Továbbá áll egy 
nyersanyagnormából, amit a szülők fi zet-
nek.

2019. január 1-jétől az általános iskolá-
ban a napi 3-szori étkezés igénye esetén a 
nyersanyag norma emelkedése 2,2 száza-
lék. Az óvodánál az önkormányzati ked-
vezmény csökkentése mellett a fi zetendő 
térítési díj 2,1 százalékkal emelkedik.

Módosított juttatások

A tájékoztatóból kiderült: eddig a kép-
viselő-testület illetménykiegészítéssel 
rendezte a köztisztviselők bérét. 2019. 
január 1-től a 11 éve változatlan összegű 
(38.650,-Ft) illetményalapot emelné meg 
a képviselő-testület 55.500,-Ft-ra, ami 10 
%-os béremelést eredményez a köztiszt-
viselőknek. A polgármesteri jutalom kap-
csán Tóth Balázs kijelentette: a gazdasági 
bizottság által javasolt háromhavi helyett 
kéthavi jutalmat fogad el, így ezt meg-
szavazták a képviselők. Emellett igennel 
voksoltak a Vasvár Településképi Arcula-
ti Kézikönyvével kapcsolatos egyeztetési 
dokumentáció elfogadásáról.

Előterjesztés a 2019. évi költségvetési 
koncepcióról

A polgármester ismertette az önkor-
mányzat 2019. évi költségvetési koncep-
ciójának fő számait. A tervezett működési 
kiadások összege 764 millió forint, amely 
az intézmények biztonságos működését 
biztosítja. Továbbá fedezi az önként vál-
lalt feladatokat is (pl. fürdő üzemeltetés, 
civil szervezetek támogatása). Ismertette 
milyen mértékben kell kiegészíteni az 
intézmények költségvetését önerőből az 
állami támogatáson és saját bevételeiken 
felül, hogy a kiadásokat teljes egészé-
ben fi nanszírozni tudják: Egészségügyi 
Alapellátó Intézmény: 17, Vasvári Ficán-
koló Óvoda és Mocorgó Bölcsőde: 32, 
Dr. Bendefy László Városi Könyvtár 22, 
Nagy Gáspár Kulturális Központ 30 mil-
lió forint.

Pályázati kiírások intézményvezetői 
beosztásokra

Az Egészségügyi Alapellátó Intéz-
mény vezetői posztjára pályázatot írnak 
ki, ugyanis a törvény nem engedi, hogy 
a vezető határozatlan időre legyen meg-
bízva. Előterjesztésben szóltak a Dr. 
Bendefy László Városi Könyvtár igaz-
gatói álláshelyére pályázat kiírásáról, s 
leszögezték a pályáztatás feltételeit. Erre 
azért van szükség, mert a megbízatás ha-
tárideje 2019. február 28-án lejár. Majd 
módosították az Egészségügyi Alapellátó 
Intézmény alapító okiratát, elsődlegesen 
a névváltozás miatt, ami így módosult: 
Vasvári Egészségügyi Alapellátó Intéz-
mény.

Vasvárnak lett Hegybíró dűlője
A testület döntése alapján a 794/1. és 

794/2. hrsz.-ú, a Semmelweis utcát és a 
Hármashegy I. utcát összekötő közterü-
let Hegybíró dűlőnek nevezték el. Majd 
döntöttek arról, hogy az Önkormányzati 
Tűzoltóság működését 2,5 millió forinttal 
támogatják.
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Aranyos 
Bodzavirágok

A celldömölki Ádám Jenő Zenei 
Alapfokú Művészeti Iskola által meghir-
detett Népdaléneklési versenyen a Bo-
dzavirágok Énekegyüttes (Bozzai Anna, 
Bozzai Kincső, Bozzai Zsolna) vasi 
gyerekdalokkal arany minősítést kaptak. 
Gratulálunk!

Varga Jenő 
bácsi 95 éves

Varga Jenő bácsit, városunk köztisz-
teletben álló polgárát 95. születés-
napja alkalmából köszöntöttük.

Felhívás!
Tisztelt Vasváriak!
Vasvár Város egy újabb sikeres pályázati 

projekt keretében dolgozik azon, hogy a te-
lepülés minden szinten tovább fejlődjön, s 
egy élhetőbb, közösségi arculatában egysé-
gesebb kisvárosként működjön tovább. A vá-
ros vezetése a sokrétű városépítő tevékeny-
ségekben számít a közösségi szerepvállalás 
erősödésére, a városlakók véleményeire, ak-
tivitására.

Mindezek érdekében kérjük, hogy a 
TOP-5.3.1-16-VS1-2018-00009 azonosító-
számú pályázati program megvalósításának 
elősegítésére készült kérdőívek kitöltésével, 
visszajuttatásával, járuljon hozzá a közösségi 
felmérés elkészítéséhez.

A kérdőív kitöltése önkéntes és név nélkül 
történik. A kiértékelésük során kapott eredmé-
nyek, információk, a jelen pályázati program 
keretében megfogalmazott célok megvalósí-
tása érdekében kerülnek felhasználásra.

A kérdőív elérhető, s kitölthető lesz a vá-
ros honlapján, önkéntesek terjesztésben eljut 
a város civil szervezeteihez, s papír alapon 
megtalálható lesz az alábbi helyeken.

• Dr. Bendefy László Városi Könyvtár – 
Vasvár (Alkotmány u. 5.)

• Vasvári Ficánkoló Óvoda és Mocorgó 
Bölcsőde (Kossuth L. u. 2.)

• Vasvári Ficánkoló Óvoda és Mocorgó 
Bölcsőde Béke utcai Telephelye (Béke u. 
11.)

• Nagy Gáspár Kulturális Központ Vas-
vár (Bartók B. u. 4.)

Kérjük, hogy kitöltött kérdőíveket 2019. 
január 28-ig jutassa el a fentebb felsorolt 
közintézmények valamelyikébe, s az intéz-
mény nyitvatartási idejében dobja be, az ott 
kihelyezett gyűjtőládába.

Segítő együttműködését tisztelettel kö-
szönjük.

Jótékonysági 
felajánlás

A Karintia Kereskedelmi, Mezőgazda-
sági és Szolgáltató Kft. fontosnak tartotta, 
hogy öt nehéz sorsú helyi családot ajándék-
utalvánnyal támogasson az adventi időszak-
ban. Az immár hagyományos jótékonysági 
kezdeményezésüket a város nevében a pol-
gármester örömmel fogadta.

A kamerarendszer bővítése

Vasvár Város Önkormányzata 2018. évi 
költségvetésében a város térfi gyelő kamera 
rendszerének bővítésére a felmerült igé-
nyek miatt pénzügyi fedezetet biztosított. A 
kivitelezési munka elvégzésére 3 gazdasági 
szereplőtől ajánlatot kért. A kivitelezésre a 
Castrum Sec Kft. (9700 Szombathely, Kör-
mendi u. 92/B) adta a legkedvezőbb ajánlati 
árat, így Vasvár Város Önkormányzata nettó 
6.615.915 Ft+áfa összeggel 2018. szeptem-

ber 4-én szerződést kötött a kft.-vel. A szer-
ződés szerint a kivitelezést 2018. december 
31-ig kellett befejezni.

Vasvár városban a következő helyszínek-
re került térfi gyelő kamerarendszer:

• Petőfi  Sándor utca végén (városba bejö-
vő/kimenő forgalom fi gyelése) 2 db kamera

• Táncsics Mihály utca (városba bejövő/
kimenő forgalom fi gyelése) 2 db kamera

• Köztársaság tér (Buszpályaudvar fi -
gyelése) 1 db kamera

• Kardos László Általános Iskola (új ké-
zilabdapálya fi gyelése) 1 db kamera

A kamerarendszer 2018. december 12-
ei teljesítéssel egy helyszíni bejárás keretei 
között átadásra került.
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Kerékpáros csavargás a Kaukázusban
A friss Barabás-díjas Nagy Tamás ez-

úttal Grúziában, Örményországban és 
Azerbajdzsánban biciklizett. A 2000 kilo-
méteres, kalandos útjáról vetítéssel egy-
bekötött előadást tartott a Nagy Gáspár 
Kulturális Központ színháztermében.

Bozzai Lajos, a Vasvári Önkéntes Tűzol-
tó és Polgárőr Egyesület elnöke, a Vasvári 
Tűzoltóság Rajparancsnoka köszöntötte a 
megjelenteket sorozatuk újabb állomásán. 
Nagy Tamásról, mint tűzoltóról beszélt, aki 
Havannában, Tokyóban vagy éppen Los 
Angelesben is biciklizett már, de ezúttal a 
Kaukázust szemelte ki úticélul. Csapatával 
együtt a három hét alatt kétezer kilométert 
tett meg. Hogy miért? „Mert még itt nem 
voltunk”, jött a válasz.

Indul a tekerés Tbiliszibe, Jerevánba, 
majd Bakuba

Nagy Tamás vette át a szót, aki elmesélte: 
milyen kalandokkal indult útjuk a Ferihegyi 
repülőtéren, ahol az átvilágítás során bom-
bának nézték a napelemes töltőjét. (Mindez 
később az azeri határon, puritánabb körül-
mények között ugyan, de megismétlődött.) 
Grúziában szálltak le, aminek 3,7 millió la-
kosa van. Jóval ritkábban lakott ország, mint 
Magyarország, a havi nettó átlagfi zetés: 71 
ezer forint, a lakosok 80 százaléka ortodox 
keresztény. Élővilága gazdag, az Európában 
megtalálható élőlények 90 százaléka fellel-
hető itt: 501 fajta pók él Grúziában, de van 
farkas és medve is. Hajnali négy órakor ér-
keztek meg, a bicikli kormánycsavarját csak 
nagy nehezen találták meg Puskás Tamás-
sal, állandó biciklis társával, akit elkísért az 
útra felesége: Dia is. Azonnal feltűnt nekik, 
hogy rengeteg Toyota Prius van az utakon, 
amik jobbkormányosak. Ott tartózkodásuk 
alatt kiderült, hogy az autójavító szervizek 
száma alacsony, így a legmegbízhatóbb au-
tómárkát választják. A szervizelést idősebb 
orosz autóknál általában a tulajdonos végzi.

Amikor már 30 órája volt fenn ébren, 

akkor az egyik buszmegállóban aludtak. 
Az első nap „laza”140 kilométert tekertek, 
3000 méteres szintkülönbséggel, zuhogó 
esőben, 25-28 Celsius fokban. Megérkeztek 
az Abasuami gyógyvizes helyre, ahol palac-
kozzák az ásványvizeiket. Majd elfogyott 
az aszfalt a Kaukázusban, s belementek a 
felhőkbe. A nyájra mindenhol farkasölők 
vigyáznak, ezekkel a kutyákkal meggyűlt a 
bajuk, napi szinten 20-25 kutyával találkoz-
tak, viaskodtak. A táj csodaszép volt, csend, 
béke, nyugalom honolt mindenütt. (Kivéve 
a kutyákat!) Így érték el a Zekari hágót 2271 
méteren, az út végig rázkódott. A grúzok vi-
gyáznak a természetre, nem szennyezik a 
környezetet, így csodálatos helyeken jártak. 
Belekortyoltak a helyi kukoricás üdítőbe, 
ami íze miatt csak nem akart elfogyni… 
Az ételek hasonlóak a magyarhoz, itt ette 
Tamás azonban a legjobb langalló szerű 
kenyeret, a lavasit, ami 50-70 forintnak fe-
lel meg. Mesélt arról, hogy a foci vb első 
napján hogyan vendégelték meg az érdek-
lődő Puskás Zoltánt a helyiek. Megmutatta 
Kvertvisi legrégebbi várát, ami 850 körül 
épült. Betekintést nyerhettünk Vardzia bar-

langvárosába, barlangkolostorába, ami 50 
ezer embernek adott lakhelyet 1000 éve. 
Csodának lehettek részesei a kivájt templo-
mot, a sziklalakásokat, a barlangokat látva. 
Az egyik út a bentlakók édesvízi tározójá-
hoz vezetett, míg a másik a folyóvölgybe. 
Kiderült, hogy az idegenvezetőjük két évig 
élt Magyarországon. Majd egy vulkanikus 
fennsíkra vezette az útjuk, de ilyen rossz 
minőségű utakat még nem láttak. A táj olyan 
volt, mint Texas: marhákkal, cowboyokkal 
a pusztákon 1500 méteres magasságban.

Gázpalackok a buszok tetején
Örményországban 2,9 millió fő lakik, 

76 ezer forintnak megfelelő a nettó átlag-
kereset. Az itt élők 95 százaléka örmény 
nemzetiségűnek vallja magát, de az azeriek 
birtokolják a terület egy részét, innen a há-
borús állapot. A határon a bozótból kiugrott 
két katona, s még ötször ellenőrizték őket, 
míg beengedték hármukat az országba. Be-
pillantást nyerhettünk a vadkempingezésbe, 
amikor is nagyobb pocsolyákban tisztították 
le magukról az út porát, a nap hőjét. Kide-
rült: az örmény utak rosszabbak, mint a grúz 
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utak. Rengeteg a Zil, a régi típusú Merce-
des és a BMW. Majdnem annyira drága 
az üzemanyag, mint nálunk, így az autók 
gázzal működnek, láthattunk képet arról, 
amikor a buszok tetején gázpalackok sora-
koznak. Csodálatosak a fűszereik. Gyumri 
a második legnagyobb városuk, ahol cso-

datemplomuk is megtalálható. Láthatóan a 
települések szegényebbek, mint a grúzok-
nál. Az Ararát 5137 méter magas és kettős 
csúcsa van, ezt megmászták. Láthattuk a 
legrégebbi templomukat: 303-ban épült, 
azaz 1700 éves. Voltak Ecsmiadzinban, a 
szmogos, forgalmi dugóval teli településen, 
amely a világ egyik legrégebbi városának, 
Jerevánnak az egyik elővárosa. Jereván 
2798 éves város, pazar fő térrel. A Hrazdan 
folyó mellett fekvő település a kaukázusi 
régió egyik legfontosabb ipari, kulturális és 
tudományos központja.

Kietlen, sivatagos tájon kerékpároztak 
keresztül, hogy elérjék a Geghárd-kolostor 
templom komplexumát. Itt hét templomot, 
40 oltárt vájtak a sziklába. A mai Geghard 
név jelentése lándzsa, ez arra a lándzsára 
utal, amellyel a keresztre feszített Jézust 
megsebezték. Ezt a lándzsát a legenda sze-

rint Tádé apostol Örményországba vitte és 
ebben a kolostorban őrizték.

Szeván-tó, Örményország legnagyobb 
tava, közel 2000 méteres tengerszint magas-
ságon található ott, ahol a felhők belefoly-
nak a tóba. Szinte mindenütt az állattartás 
jellemző és a felszíni gázvezeték. Láthatták, 
hogy néhány helyen szárított trágyával tü-
zelnek, s van, ahol trágyából van a kerítés. 
Innen mentek át az egymilliós nagyvárosba, 
Tbiliszibe, Grúzia fővárosába, azaz visz-
sza Grúziába. Látták a Narikala erődöt, a 
Sameba-székesegyház óriási templomait. 
Megtapasztalták, hogy a környéken iszonyú 
mennyiségű mézet termelnek, rengeteg a 
szőlő és a dinnye.

Kőolaj és jószerencse!
Elérkeztek Azerbajdzsán határához, ahol 

a Good luck!, azaz Sok szerencsét felirat 
fogadta őket. Azerbajdzsán lakossága körül-
belül ugyanannyi, mint Magyarországnak. 
Az itt élők muzulmán vallású emberek, de 
kevésbé tartják az öltözködési szokásokat. 
Olajkincsének köszönhetően gyorsan fej-
lődő ország, s egyben a végletek országa, a 
nagyon nagy jólét és az alacsony életszín-
vonal jellemzi. Folyik a kőolaj mindenhol. 
A pénzköltésnek azonban még nincs kultú-
rája. Szennyezik a környezetet, sokszor köd-

ben, felhően kerékpároztak megdöbbentően 
sima utakon. 150 forint egy gyros, egy liter 
benzin, gázolaj 80-90 forint. Itt farkasok is 
vonyítottak a sátor körül. A településeken kő-
kerítések, erődítmények védik a gazdag há-
zakat, mintha távol akarnák tartani a külvilá-
got. Azerbajdzsánban a kőolaj „hömpölyög” 
a földeken. A gazdag emberek méregdrága 
luxusautókkal járnak, a szegények Lada Ni-
vát vezetnek. Érdekes volt Tamásék számára 
az is, hogy biciklisekkel útközben nem talál-
koztak. Bakuban megtudták, hogy a kerékpá-
rok rendkívül drágák Azerbajdzsánban, így 
keményen licitáltak is a bringákra, három-
négyszeres árat kínáltak értük, ott ugyanis 
körülbelül fél millióba kerül egy bicikli.

Nagy Tamás kiváló előadó, s beszámoló-
iból megannyi érdekes információ tudható 
meg. Várjuk a következőt!

sna

Gyermekkönyvtári 
programok:

• Január 2., 9., 16., 23., 30. (szerda), 9–12 
óra: Babák Könyvtára – foglalkozás 0–3 éves 
korú gyermekek és szüleik részére.

• Január 10. (csütörtök), 15–16 óra: Me-
sedélután – közös mesehallgatás és mesemon-
dás. Szabó Magda: Az angyal.

• Január 24. (csütörtök), 15–16 óra: Mese-
délután – közös mesehallgatás és mesemondás. 
Tersánszky Józsi Jenő: Paprikás, a buta nyúl.

• Január 25. (péntek), 15–17 óra: Játszó-
ház – játékos foglalkozás iskolásoknak: közös 
játék, rejtvényfejtés, farsangváró papírdíszek 
készítése.

Tel.: 94/573-006 • Fax: 573-036
www.blvk.hu

SZÉPIRODALOM
•  Dragomán: rendszerújra
•  Auster: Az illúziók könyve
•  Child: Farkashold
•  Constantine: Az utolsó Mrs. Parrish
•  Egy feminista nem jár rózsaszínben
•  Coetzee: Jézus iskolái
•  Twardoch: A Király
SZAKIRODALOM
•  Tabel: A mindenes vadászkutya
•  Gradowski: Auschwitz-tekercs
•  Elronthatatlan receptek a családoknak
•  Szuromi: Az egyházi intézményrend-

szer története
•  Paulinyi: Parapszichológia
•  Morgan: Hímzés keretben
GYERMEKKÖNYVEK
•  Berg: Az óra rejtélye
•  Banks: Hópihe lányok
•  Grimm meséi – Csodaszép altató mesék
•  Móra: A cinege cipője
•  Igaz: Egy fi ú a csapatból
•  Borsodi: Balázsolás
•  Agatha nyomoz – A legendás skót 

királyi kard
•  Kapcsold ki! 100 kreatív ötlet TV és 

Kütyü helyett
DVD
•  Elrabolva 3.
•  Exodus – Istenek és királyok
•  Fenegyerek
•  Hogyan írjunk szerelmet?
•  John Wick
•  Paddington
•  Kaliforniai álom
•  Vándorsólyom kiasasszony

Értesítjük az érdeklődőket, hogy
a könyvtár állományából leselejtezett 
könyvek kedvezményes áron megvásá-

rolhatók a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeiből
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A szelektív
hulladékot
január
12-én,

szombaton
szállítják el.

Képviselői
fogadó óra
Tisztelt Vasvári Polgárok!

Képviselői fogadóórámra hívom Önöket 
2019.01.19-én 10 órakor a városi könyvtárba. 

Kritikai észrevételeit és örömeit
személyesen is ossza meg kisközösségekben

és a város lakosaival!
Tisztelettel várom Önöket!

Gergye Rezső
Vasvár város képviselője

Bábolnai takarmány
kapható!

barom i • sertés • nyúl • bárány
fürj • kutya • takarmány kiegészítők

Telefonos egyeztetés, rugalmas kiszolgálás.
Bábolnai napos és előnevelt csibe rendelhető!

Tel.: 06-30/9-942-408, 06-94/573-197
Sélleiné Tóth Ildikó Mónika

Vasvár, Alkotmány u. 66.

Álláshirdetés
Vasvár Város Önkormányzata karbantartói munkakörbe jelentkezőt keres. Szorgal-
mas, megbízható, önálló munkavégzésre képes, jogosítvánnyal rendelkező munkatár-
sat keresünk. Fizetés megegyezés alapján, az állás azonnal betölthető. Érdeklődni a 
94/572-012-es telefonszámon lehet.

Bábolnai takarmány
kapható!

Örömfutás
Nagyszerű közösségi élményben volt 

része annak a 37 főnek, aki a futásban és 
a szervezésben részt vett 2018. év utolsó 
szombat délelőttjén. A város közepéből in-
dultak a különböző távok futói. Az önkén-
tes segítők között ott volt Georgi, Kitti, 
Szabolcs, Dominik, Kriszti, Gábor, Károly, 
Jani a tűzoltók és a rendőrök. Míg a futók 
beérkeztek elkészült a tea és forralt bor. A 
legutoljára beérkezők kapták a legnagyobb 
tapsot. A hosszabb táv első beérkezője Ka-
nizsai Martin, a középtávé Molnár Réka és a 
rövidé Tóth Zsanett. Az örömfutás legfi ata-
labb indulója a 6 éves Tavasz Huba volt, aki 
a 2,4 km-es távon indult.

A program neve: örömfutás. Ezt elérte 
a társaság, mert időt amúgy nem mértünk, 
csak a mozgás és a társaság öröme hajtotta 
őket. Mindenki legyőzte önmagát. A futás 
után jóízűen beszélgetett, társasjátékozott 
gyermek és felnőtt, és fogyott a hozott süti 
is. A járókelők is mosollyal nyugtázták az 
eseményt…

A kezdeményezők köszönik mindenki 
részvételét és segítségét, mert ezt a progra-
mot valóban csak közös szándék hozta létre: 
a hozott sütit ettük, a hozott teát főztük, a 
hozott játákkal játszottunk. Összedobtuk. 
Folytatás… következik…

Kinga, Gergő, Rezső

Karácsonyi 
gólya

December 24-én nemcsak a Jézuska ér-
kezett meg Nagymákfára, hanem a gólya (!) 
is. A Jézuska a nagymákfaiaknak hozott egy 
közös ajándékot, aminek az itt élők próbál-
ják gondját viselni!


